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Protokół Nr  51/2014 

 
z posiedzenia  Komisji  Samorządowej 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

w dniu 15 lipca 2014 r. godz. 14.00 – 14.40 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Zbigniew Moskalewicz. 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 

Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia: 

 

 

I.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Opiniowanie projektów uchwał  

na sesję RM w dniu 18 lipca  

2014 r. w sprawie:  

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie 

Statutu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski (pkt IV poz. 1) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2) zmieniająca podział miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego na okręgi 

wyborcze w wyborach do Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

(pkt IV poz. 2) 

 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie 

podziału miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych (pkt IV poz. 3), 

 

 

4) utworzenia odrębnych obwodów 

głosowania w wyborach 

uzupełniających do Senatu 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji – Pan Zbigniew 

Moskalewicz poinformował, że projekty uchwał 

w sprawie: Statutu Gminy, okręgów i obwodów 

wyborczych związane są z wprowadzeniem 

nowej nazwy ulicy – Aleja 25 – Lecia 

Wolności. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie  

zaopiniowali projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Statutu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski (projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu). 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie  

zaopiniowali projekt uchwały zmieniającej 

podział miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

na okręgi wyborcze w wyborach do Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego (projekt 

uchwały w załączeniu do protokołu). 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie  

zaopiniowali projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie podziału miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych (projekt 

uchwały w załączeniu do protokołu). 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie  

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 

utworzenia odrębnych obwodów głosowania  
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Rzeczypospolitej Polskiej (pkt IV 

poz. 4) 

 

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie 

porozumienia międzygminnego 

dotyczącego powierzenia Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski 

wykonywania zadania polegającego 

na prowadzeniu środowiskowego 

domu samopomocy (pkt IV poz. 5) 

 

 

6) przejęcia zadań Powiatu 

Ostrowieckiego w zakresie zimowego 

utrzymania jezdni dróg powiatowych 

na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski (pkt IV poz. 11). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

w wyborach uzupełniających do Senatu 

Rzeczypospolitej Polskiej (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu). 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie  

zaopiniowali projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego powierzenia 

Gminie Ostrowiec Świętokrzyski wykonywania 

zadania polegającego na prowadzeniu 

środowiskowego domu samopomocy (projekt 

uchwały w załączeniu do protokołu). 

 

Radny Włodzimierz Sajda stwierdził,  

że należałoby jeszcze rozwiązać kwestię 

odśnieżania chodników. Zwrócił uwagę,  

że często się zdarza, że ludzie odśnieżają 

chodnik, po czym przejeżdża przez jednię pług i 

spycha śnieg z powrotem na chodnik. 

Przewodniczący Komisji – Zbigniew 

Moskalewicz stwierdził, że zgodnie  

z uzyskiwanymi odpowiedziami na interpelacje, 

Powiat nie zarządza chodnikami, jak również 

nie zleca nikomu sprzątania koszy. 

Prezydent Jarosław Wilczyński stwierdził,  

że problem polega to na tym, ze w mieście jest 

wielu zarządców dróg. Zdaniem Prezydenta 

drogi powinny być zarządzane jedynie  

na poziomie gminy i województwa. Prezydent 

stwierdził również, że jego zdaniem należałoby 

wprowadzić jednokadencyjność  radnych  

i możliwość sprawowania władzy przez 

prezydenta miasta przez 2 kadencje, jak również 

zlikwidować diety dla radnych Rady Miasta.  

Po wprowadzeniu takich działań, zarówno 

prezydent, jak i radni myśleliby o samorządzie, 

nie o następnej kadencji. 

Przewodniczący Komisji – Zbigniew 

Moskalewicz stwierdził, że są ulice, których 

chodniki są sprzątane przez mieszkańców, a tak 

naprawdę powinien sprzątać zarządca drogi  

i przypomniał, ze od 4 lat nie może doprosić się 

od Powiatu informacji, które chodniki są przez 

niego zarządzane. 

Prezydent Jarosław Wilczyński zwrócił uwagę, 

że przedmiotowe porozumienie jest 

ewenementem w skali regionu. 

Radny Henryk Rożnowski przypomniał,  

że na jednej z ostatnich sesji zgłosił interpelację 

w sprawie podpisania porozumienia odnośnie 
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utrzymania dróg powiatowych w okresie letnim, 

żeby już więcej nie pojawiały się dyskusje 

odnośnie dróg powiatowych. 

Prezydent Jarosław Wilczyński stwierdził,  

że jego zdaniem powinno się wprowadzić 

schemat „jedno miasto – jeden gospodarz”. 

Zwrócił uwagę, że jeden zarządca chce 

przekazać drugiemu coś, co było zaniedbane. 

Przykładem tu może być most na rzece 

Kamiennej, który po przekazaniu 

Świętokrzyskiemu Zarządowi Dróg 

Wojewódzkich przez Generalną Dyrekcję Dróg 

Krajowych i Autostrad wymagał remontu, 

jednak jego nawierzchnię zalano jedynie 

asfaltem. 

Radny Włodzimierz Sajda zwrócił uwagę,  

że w ul. Traugutta, w rejonie zatoczki 

autobusowej jest wyrwana kratka i jeśli nie 

zostanie uzupełniona, może dojść do tragedii. 

Prezydent Jarosław Wilczyński stwierdził,  

że kratka ta została ukradziona.  

Zdaniem Radnego Włodzimierza Sajdy, kratka 

została wyłamana przez samochód i nadmienił, 

że Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich poinformował go, że droga jest 

na gwarancji. 

Prezydent J. Wilczyński stwierdził, że właz 

powinien zostać zabezpieczony przez zarządcę. 

Radny Włodzimierz Sajda poinformował,  

że osobiście zabezpieczył właz gałęzią, jednak 

została ona wyrwana przez kierowcę busa. 

Przypomniał, że kratka została wyrwana już  

3 tygodnie temu i wciąż nie została uzupełniona. 

Odnośnie propozycji Radnego Henryka 

Rożnowskiego, Prezydent Jarosław Wilczyński 

stwierdził, że kwestię tą należałoby pozostawić 

do rozstrzygnięcia nowowybranej Radzie 

Miasta. Zwrócił uwagę, że w okresie 

obowiązywania porozumienia to Gmina musi 

płacić dodatkowe wynagrodzenie pracownikom 

m.in. za pracę w godzinach nocnych.  

W budżecie gminy nie ma na to wiele środków, 

a nikt nie zwróci Gminie dodatkowych kosztów 

związanych m.in. z etatami. Przypomniał 

również, że w Wydziale Dróg Starostwa 

Powiatowego również są zatrudnieni 

pracownicy, którzy powinni zajmować się 

utrzymaniem dróg. Podkreślił, że tańszym 

rozwiązaniem byłby jeden zarządca na terenie 

miasta i ogłaszanie przetargów na raz na 5 lat. 
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II. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sprawy różne: 

 

- sprawozdanie z realizacji Strategii 

Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski w latach 2009 – 2013 

za okres 01.01.2013 do 31.12.2013 r. 

 

 

 

 

 

 

 

Członkowie Komisji – stosunkiem  głosów:  

za – 8, przy 1 głosie wstrzymującym się i braku 

głosów przeciwnych – pozytywnie  

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 

przejęcia zadań Powiatu Ostrowieckiego w 

zakresie zimowego utrzymania jezdni dróg 

powiatowych na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski (projekt uchwały w załączeniu do 

protokołu). 

 

 

 

Prezydent Jarosław Wilczyński zwrócił uwagę, 

że program rozwiązywania problemów 

społecznych jest krótki, ale treściwy. Stwierdził, 

że w lokalnej prasie ukazał się artykuł  

m.in. odnośnie braku wrażliwości władz miasta  

w kwestii lokali socjalnych, jednak w Gminie 

robi się wiele rzeczy w kwestii rozwiązywania 

problemów społecznych. Z budżetu Gminy 

wydawane są duże pieniądze na pomoc 

społeczną, na terenie Gminy działają fundacje  

i stowarzyszenia, którym gmina stara się 

pomagać. Wprowadzone zostały działania 

systemowe. Odnośnie nie tworzenia lokali 

socjalnych, Prezydent J. Wilczyński zwrócił 

uwagę, że za 5 lat w spółdzielniach 

mieszkaniowych będą wolne lokale  

w spółdzielniach mieszkaniowych. 

Przypomniał, że ludzie, którzy zostają 

eksmitowani, często zamieszkują  

w mieszkaniach przez nich zaniedbanych, 

zrujnowanych, więc przenoszenie ich  

do nowych lokali socjalnych nie miałoby 

najmniejszego sensu.  

Prezydent J. Wilczyński poinformował również, 

że dzień po ostatniej sesji Rady Miasta 

przyszedł do niego Pan Leszek Sułek z grupą 

mieszkańców miasta, niezadowolonych z nie 

funkcjonowania stołówki MOPS w miesiącu 

lipcu. Po tej wizycie, osoby te zostały 

zweryfikowane przez Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej i okazało się, że wszystkie z tych 

osób zalegają z funduszu alimentacyjnego.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej – Pan Stanisław Fiolik nadmienił,  

że wszystkie z tych osób korzystają z zasiłków 

wypłacanych przez MOPS. 

Prezydent J. Wilczyński stwierdził, że coroczny 

remont stołówki jest niezbędny, ze względu  
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na dewastacje dokonywane przez osoby  

z  niej korzystające. Zwrócił uwagę,  

że w Starachowicach obiady wydawane nie są  

w stołówkach, tylko w okienku, natomiast  

w Ostrowcu Świętokrzyskim, wypłacony 

zostaje większy zasiłek lub jedzenie dowożone 

jest bezpośrednio do osób potrzebujących. 

Radny Włodzimierz Sajda stwierdzi, że jego 

zdaniem Dzienny Dom Pomocy Społecznej jest 

obiektem, którego Gmina nie może się 

powstydzić. 

Prezydent J. Wilczyński stwierdził, że osoby 

korzystające ze Świętokrzyskiego Banku 

Żywności powinny być również weryfikowane 

przez Dyrektora MOPS, gdyż żywność ta 

powinna trafiać do osób najbardziej 

potrzebujących. Często można jednak zauważyć 

przypadki, że jedzenie trafia do śmietników 

bądź jest sprzedawane. Zdaniem Prezydenta  

J. Wilczyńskiego program pomocy społecznej 

powinien trafiać do najuboższych. Korzystający 

z programu powinni być weryfikowani przez 

MOPS. Jako przykład Prezydent podał program 

przeciw wykluczeniu cyfrowego, gdzie  

155 rodzin otrzymało sprzęt komputerowy. 

Radny Wojciech Lesiak przyznał, że w mieście 

zauważalny jest problem z żywnością unijną 

wydawaną przez Świętokrzyski Bank Żywności, 

gdyż żywność ta jest np. kupowana  

dla zwierząt. 

Dyrektor MOPS – Pan Stanisław Fiolik 

poinformował, że weryfikacje są 

przeprowadzane tylko przez Polski Komitet 

Pomocy Społecznej i Polski Czerwony Krzyż, 

jednak oni mają własną żywność. Osoby 

korzystające z Świętokrzyskiego Banku 

Żywności  nie są weryfikowane. 

Prezydent Jarosław Wilczyński stwierdził,  

że środki należy wydawać racjonalnie. Jego 

zdaniem, system jest dobry, jednak występują w 

nim błędy. 

Przewodniczący Komisji – Zbigniew 

Moskalewicz stwierdził, że błędy występują 

również w kwestii wypacania dodatku 

energetycznego, gdzie należałoby wliczyć 

koszty energii do kosztów utrzymania, w innym 

przypadku są ponoszone dodatkowe kosztu. 

Jeśli zaś chodzi o tzw. rządową Kartę Dużej 

Rodziny, w dniu dzisiejszym pojawiły się 

kolejne wykazy, zgodnie z którymi rodziny 
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objęte tą kartą będą mogły taniej skorzystać  

z muzeum w Gdańsku, Gdyni albo kupować 

taniej luksusowe sprzęty. Zdaniem 

Przewodniczącego Komisji, finansowa pomoc 

dla rodzin wielodzietnych powinna zostać 

zwiększona. Samo wydanie Karty kosztuje  

10 zł, natomiast samorząd ponosi dużo większe 

koszty. Brak jest również programu 

budownictwa socjalnego i chronionego. 

Dyrektor MOPS – Pan Stanisław Fiolik  dodał, 

że w ciągu miesiąca, w którym zaczęła 

funkcjonować tzw. rządowa Karta Dużej 

Rodziny, złożono ok. 30 wniosków. 

Radny Włodzimierz Sajda stwierdził, że ludzie, 

którzy mają przydzielone mieszkania w ZUM, 

czy w OTBS, po prostu w nich nie mieszkają. 

Prezydent Jarosław Wilczyński stwierdził, że 

należy kontrolować i wykrywać wszelkie 

przypadki oszustw, gdyż ludzie potrafią 

dwukrotnie korzystać z pomocy społecznej. 

Poinformował, ze wobec osób, które pobierają 

niesłusznie jakiekolwiek świadczenia, nie są 

stosowane umorzenia. Jeśli oszustwo zostanie 

wykryte, pobrane środki muszą zostać 

bezwzględnie zwrócone.  

Przewodniczący Komisji – Zbigniew 

Moskalewicz poinformował że w ciągu półtorej 

roku ok. 180 osób nadwyrężyło system, 

niezasadnie pobierając stypendia. Po 

otrzymaniu decyzji nakazującej zwrot 

nienależnie pobranych środków, odwołują się 

do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

  

Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 

 

Protokołowała:                                      Przewodniczył: 

 

mgr Anna Krakowiak      Przewodniczący Komisji 

                                                                                            mgr Zbigniew Moskalewicz 


